

The CHA is proud to introduce its newest Council Members / La SHC est heureuse de vous présenter ses nouveaux membres du Conseil d'administration.

Vice-President / Vice-présidente: Joan Sangster

Please note that Joan Sangster was nominated at the CHA Annual General Meeting for the position of Vice-President to take effect in June 2014. Her name will be on the 2014 elections ballot.



Joan Sangster teaches in Gender and Women's Studies at the Frost Centre for Canadian Studies and Indigenous Studies at Trent University, where she is currently serving as the Dean of Graduate Studies. Her scholarly work addresses themes concerning working women, the labour movement, the Canadian Left, the criminalization of women and

girls, Aboriginal women and the law, and feminist historiography. Joan is the author of five monographs, including *Earning Respect: The Lives of Women in Small-town Ontario*, which won the Harold Adams Innis prize, and recently, *Transforming Labour: Women and Work in Postwar Canada*, which received an honourable mention for the CHA's John A. Macdonald Prize. She has co-edited five books, and her articles have appeared in disciplinary and interdisciplinary journals in Canada and abroad. Her contributions to women's and gender history over the past thirty years were recently drawn together in a collection, *Through Feminist Eyes: Essays in Canadian Women's History*. Two of her essays won the Canadian Committee on Women's History's Hilda Neatby Prize, and one the *Canadian Historical Review* prize. She is a Fellow of the Royal Society of Canada, a recipient of a Killam fellowship, and was the Seagram Visiting Professor at McGill's Institute for the Study of Canada, as well as a visiting professor at Princeton University and Fulbright Chair in Canadian Studies at Duke University. Joan has served on CHA Council, as co-editor of the *Journal of the Canadian Historical Association* and is currently an associate editor of *Labor: Studies in Working Class History of the Americas*. She is also a long-time member of the Canadian Committee on Women's History and was President of the Canadian Committee on Labour History.

Veillez noter que la nomination de Joan Sangster au poste de vice-présidente, a été proposée à la réunion annuelle des membres de la SHC. Son nom sera sur le bulletin de vote de l'élection 2014.

Joan Sangster enseigne au département de l'étude des femmes et du genre et au Frost Centre for Canadian Studies and Indigenous

Studies à l'Université Trent, où elle occupe actuellement le poste de doyenne des études supérieures. Son travail de recherche porte sur des thèmes concernant les femmes au travail, le mouvement syndical, la gauche canadienne, la criminalisation des femmes et des filles, les femmes autochtones et le droit ainsi que l'historiographie féministe. Joan est l'auteure de cinq monographies, y compris *Earning Respect: The Lives of Women in Small-town Ontario*, qui a remporté le prix Harold Adams Innis et, plus récemment, *Transforming Labour: Women and Work in Postwar Canada* qui a reçu une mention honorable pour le prix Sir John A. Macdonald de la SHC. Elle a coédité cinq livres et ses articles ont été publiés dans des revues disciplinaires et interdisciplinaires au Canada et à l'étranger. Ses contributions à l'histoire des femmes et des hommes au cours des trente dernières années ont été récemment réunies dans un recueil, *Through Feminist Eyes: Essays in Canadian Women's History*. Deux de ses essais ont remporté le prix Hilda Neatby du Comité canadien de l'histoire des femmes et le prix de la *Canadian Historical Review*. Elle est Fellow de la Société royale du Canada, la bénéficiaire d'une bourse Killam et a été professeure invitée Seagram à l'Institut McGill pour l'étude du Canada ainsi que professeure invitée à l'Université de Princeton et Chaire Fulbright en études canadiennes à l'Université Duke. Joan a siégé au conseil d'administration de la SHC à titre de corédactrice en chef de la *Revue de la Société historique du Canada* et est actuellement rédactrice en chef adjointe de *Labor: Studies in Working Class History of the Americas*. Elle est également membre de longue date du Comité canadien sur l'histoire des femmes et a été présidente du Comité canadien sur l'histoire du travail.

Treasurer / Trésorière: Jo-Anne McCutcheon



Jo holds her doctorate in Canadian history from the University of Ottawa and has undertaken sessional positions at the University's History department since 1997, teaching a diversity of Canadian and American history courses from contact to the present, focusing also on First Nations, Inuit and Métis experiences with an emphasis on Aboriginal education

and microhistory research methods. She has served as a Board Member of the Social Sciences and Humanities Research Council (SSHRC) and as a SSHRC program committee member. She is also an active member of several CHA affiliated committees, including Active History, History of Children and Youth Group and the Public History Group. Her current academic research focuses on the ways historians and researchers can use hair to learn more about the construction of gender and growing up in a North American context.

Since 1987, Jo has worked as a researcher, historian and consultant in Ottawa, merging her knowledge of public and private research projects while maintaining ties, memberships and relationships with the academic community. She has extensive experience as a public historian working with the Vancouver based firm CDCI Research for nine years and with her own historical research firms. She has been learning about and working to embrace social and digital media knowledge in her research, teaching and work worlds.

Jo détient un doctorat en histoire canadienne de l'Université d'Ottawa et enseigne à titre de chargée de cours au Département d'histoire de l'Université depuis 1997. Elle y donne une variété de cours d'histoire canadienne et américaine depuis les premiers contacts jusqu'au présent, mettant l'accent également sur l'expérience des Premières nations, des Inuits et des Métis et sur l'éducation des Autochtones et des méthodes de recherche de la micro-histoire en particulier. Elle a servi comme membre du Conseil d'administration au Conseil des sciences sociales et humaines (CRSH) et a siégé au sein de son comité de programme. Elle est également un membre actif de plusieurs comités associés de la SHC, y compris ActiveHistory, le Comité de l'histoire de l'enfance et de la jeunesse et le Groupe d'histoire publique. Ses travaux de recherche en cours portent sur l'utilisation de cheveu par les chercheurs qui désirent en savoir plus sur la construction du genre et grandir dans un contexte nord-américain.

Depuis 1987, Jo travaille comme chercheuse, historienne et consultante à Ottawa, fusionnant ainsi sa connaissance des projets de recherche publics et privés tout en conservant des liens, des adhésions et des rapports avec la communauté universitaire. Elle possède une vaste expérience de recherche en histoire publique après avoir œuvré neuf ans au sein de la firme CDCI de Vancouver en plus d'avoir géré ses propres entreprises de recherche historique. Elle s'affaire présentement à intégrer sa connaissance des médias sociaux et numériques dans sa recherche et son enseignement ainsi que dans son travail.

**French Language Secretary /
Secrétaire de langue française : Martin Laberge**



Martin Laberge est professeur agrégé au département des sciences sociales de l'Université du Québec en Outaouais où il enseigne l'histoire de l'Europe contemporaine et l'histoire des relations internationales. Après des études de premier et de deuxième cycle à l'UQAM, il obtient son doctorat de l'Université de Montréal en 2006.

Spécialiste de l'histoire des relations internationales de la France contemporaine, il mène en ce moment un projet de recherche sur le rôle du ministère de la Marine dans l'élaboration de la politique étrangère française des années trente et quarante. Il a participé à la réalisation du *Dictionnaire des ministres de la Marine* (SPM éditions, 2011). Martin est également membre du GIHRIC (Groupement interuniversitaire pour l'histoire des relations internationales contemporaines).

Martin Laberge is Associate Professor in the Social Sciences Sector at l'Université du Québec en Outaouais where he teaches contemporary European history and the history of international relations. After obtaining his B.A. and M.A. at UQAM, Martin received his PhD from the Université de Montréal in 2006. Specialist in the history of international relations of contemporary France, Martin is currently conducting a research project on the role of the Department of the Navy in the development of French foreign policy in the thirties and forties. He participated in the publication of *Dictionnaire des ministres de la Marine* (SPM éditions, 2011). Martin is also a member of the GIHRIC (Groupement interuniversitaire pour l'histoire des relations internationales contemporaines).

**English Language Secretary /
Secrétaire de langue anglaise : Robert Talbot**



Robert Talbot will soon complete his PhD in History at the University of Ottawa, where he has also taught in the field of Canadian history. His doctoral dissertation is concerned with Anglophone / Francophone rapprochement during the interwar period. In addition to having presented at various academic conferences, he has published scholarly articles on political, military, Aboriginal and biographical history, as well as federalism and current affairs. His book, *Negotiating the Numbered Treaties: An Intellectual and Political Biography of Alexander Morris* (Purich, 2009), won the 2009 Saskatchewan Book Award for Publishing in Education and the 2009 Manitoba Historical Society's Margaret McWilliams Award for Scholarly History. Robert has also worked in policy and research for both Canadian Heritage and Aboriginal Affairs Canada. In 2011 he was appointed to the Treaty Relations Commission of Manitoba Speakers Bureau, and from 2011 to 2013 served on the executive of the Canadian Historical Association's Political History Group.

Robert Talbot va bientôt terminer son doctorat en histoire à l'Université d'Ottawa, où il a également enseigné l'histoire canadienne. Sa thèse de doctorat porte sur le rapprochement

entre anglophones et francophones durant l'entre-guerres. En plus d'avoir présenté des communications à divers colloques universitaires, il a publié des articles scientifiques sur l'histoire politique, militaire, autochtone et biographique, ainsi que sur le fédéralisme et les affaires courantes. Son livre, *Negotiating the Numbered Treaties: An Intellectual and Political Biography of Alexander Morris* (Purich, 2009) a remporté le prix du livre en éducation de la Saskatchewan et le prix Margaret McWilliams pour l'histoire savante de la Manitoba Historical Society en 2009. Robert a également travaillé dans le domaine de la politique et de la recherche à la fois pour Patrimoine canadien et Affaires autochtones du Canada. En 2011, il a été nommé au Treaty Relations Commission of Manitoba Speakers Bureau, et a siégé au comité exécutif du Groupe d'histoire politique de la Société historique du Canada de 2011 à 2013.

Council Members (in alphabetical order)
Conseil d'administration (par ordre alphabétique)

Michel Ducharme



Michel Ducharme est professeur agrégé au département d'histoire de l'Université de la Colombie-Britannique (UBC). Ses recherches portent sur l'histoire politique et intellectuelle du Canada au 19^e siècle. Il s'intéresse plus particulièrement aux concepts de liberté et de nation. Il est l'auteur de l'ouvrage intitulé *Le concept de liberté au Canada à*

l'époque des Révolutions atlantiques, 1776-1838 (McGill-Queen's University Press, 2010) qui a remporté le prix Sir John A. Macdonald décerné par la Société historique du Canada en 2011. Il a également codirigé les ouvrages *Liberalism and Hegemony: Debating the Canadian Liberal Revolution* (University of Toronto Press, 2009) et *Les idées en mouvement: Perspectives en histoire intellectuelle et culturelle du Canada* (Presses de l'Université Laval, 2004). Depuis 2010, il est codirecteur de la *Revue de la Société historique du Canada*. Il a également été membre du comité du prix John Bullen en 2010 et 2011 ainsi que président du comité des mises en candidature de la SHC en 2011.

Michel Ducharme is an Associate Professor in the Department of History at the University of British Columbia (UBC). His research focuses on the political and intellectual history of 19th-century Canada. He is particularly interested in the concepts of freedom and nation. He is the author of the book *Le concept de liberté au Canada à l'époque des Révolutions atlantiques, 1776-1838* (McGill-Queen's University Press, 2010), which won the Sir John A. Macdonald Prize awarded by the Canadian Historical

Association in 2011. He also co-edited books *Liberalism and Hegemony: Debating the Canadian Liberal Revolution* (University of Toronto Press, 2009) and *Les idées en mouvement: Perspectives en histoire intellectuelle et culturelle du Canada* (Presses de l'Université Laval, 2004). Since 2010, he has been co-editor of the *Journal of the Canadian Historical Association*. He was also a board member of the John Bullen Prize in 2010 and 2011 as well as Chair of the Nominating Committee of the CHA in 2011.

Bonny Ibhawoh



Bonny Ibhawoh received his MA from the University of Ibadan and PhD from Dalhousie University. He teaches in the Department of History and the Centre for Peace Studies at McMaster University. He is currently the Associate Dean of Graduate Studies and Research in the Faculty of Humanities. His research interests include African and Afro-Diaspora history,

comparative human rights, peace/conflict studies, legal and imperial history. He has taught in universities in Africa, the United Kingdom and the United States. He also has experience working with international research institutes and policy think tanks. He was previously a Human Rights Fellow at the Carnegie Council for Ethics and International Affairs, New York; a Research Fellow at the Danish Institute for Human Rights, Copenhagen and an Associate Member of the Centre for African Studies, School of Oriental and African Studies (SOAS), University of London, UK. He is the author of *Imperialism and Human Rights* (SUNY Press, 2007) and *Imperial Justice* (Oxford Press, 2013). He previously served on the Executive Committee of the Canadian Association of African Studies.

Bonny Ibhawoh a obtenu sa maîtrise de l'Université d'Ibadan et son doctorat de l'Université Dalhousie. Il enseigne au Département d'histoire et au Centre for Peace Studies de l'Université McMaster. Il est actuellement le vice-doyen des études supérieures et de la recherche à la Faculté des sciences humaines. Ses recherches portent sur l'histoire africaine et la diaspora africaine, les droits de l'homme par le biais d'une méthode comparative, la paix / les études de conflit, l'histoire juridique et impériale. Il a enseigné dans différentes universités en Afrique, au Royaume-Uni et aux États-Unis. Il a également œuvré au sein d'instituts internationaux de recherche et de groupes de réflexion. Il a été chercheur en droits de la personne au Carnegie Council for Ethics and International Affairs, New York; un chercheur invité au Danish Institute for Human Rights, Copenhagen et membre associé du Centre d'études africaines de l'Institut d'études africaines et orientales à l'Université de

Londres au Royaume-Uni. Il est l'auteur de *Imperialism and Human Rights* (SUNY Press, 2007) et de *Imperial Justice* (Oxford Press, 2013). Il a également été membre du Comité exécutif de l'Association canadienne des études africaines.

Nicole Neatby



Nicole Neatby is an Associate Professor in the History Department at Saint Mary's University and was the Canadian Bicentennial Visiting Professor at Yale University in 2004-2005. She has published in the fields of women's history and Quebec history. Her research interests recently focus on public history.

She is the author of *Carabins ou Activistes? L'idéalisme et la radicalisation de la pensée étudiante à l'Université de Montréal au temps du duplessisme* (1999) and co-editor with Dr Peter Hodgins of *Settling and Unsettling Memories: Essays in Canadian Public History* (Toronto: University of Toronto Press, 2012). Her current book project entitled *From Old Quebec to La Belle Province, 1920s-1960s* surveys the history of the Quebec government's tourism promotion and North American travel writers' expectations about and reactions to the province. She has occupied the position of vice-president and president of the CHA's Canadian Committee in Women's History (1997-99) and was involved in the reactivation of its Canadian Public History Group. She has served on various CHA prize committees (Bullen, Clio-Quebec and Neatby) and was Chair of the Canadian Historical Association's Nominating Committee. She was part of the Program Committee for the 2007 CHA Annual meeting in Saskatoon and member of the Editorial Board of the *CHR* and of the *Journal of the Canadian Historical Association*. She is presently Co-Editor of the *Canadian Historical Review*.

Nicole Neatby est professeure agrégée au département d'histoire de l'Université Saint-Mary et a été chercheure invitée du bicentenaire canadien à l'Université de Yale en 2004-2005. Elle a publié dans les domaines de l'histoire des femmes et de l'histoire du Québec. Ses intérêts de recherche portent présentement sur l'histoire publique. Elle est l'auteure de *Carabins ou Activistes? L'idéalisme et la radicalisation de la pensée étudiante à l'Université de Montréal au temps du duplessisme* (1999) et coéditrice, avec Dr Peter Hodgins, de *Settling and Unsettling Memories: Essays in Canadian Public History* (Toronto : University of Toronto Press, 2012). Son projet de livre en cours intitulé *From Old Quebec to La Belle Province, 1920s-1960s* examine l'histoire de la promotion touristique du gouvernement du Québec ainsi que les attentes et les réactions des rédacteurs touristiques nord-américains envers la province. Elle a occupé le poste de vice-présidente et présidente

du Comité canadien de l'histoire des femmes de la SHC (1997-99) et a participé à la régénération de son groupe d'histoire publique. Elle a siégé sur divers comités des prix de la SHC (Bullen, Clio-Québec et Neatby) et a été présidente du comité des mises en candidature de la Société historique du Canada. Elle a fait partie du comité de programmation de la réunion annuelle de la SHC à Saskatoon en 2007 et membre du comité de rédaction de *CHR* et de la *Revue de la Société historique du Canada*. Elle est présentement corédactrice en chef de *Canadian Historical Review*.

Nominating Committee Members (in alphabetical order) / Comité des mises en candidature (par ordre alphabétique)

Rhonda L. Hinthier



Rhonda L. Hinthier holds the position of Director, Research and Curation at the Canadian Museum for Human Rights (CMHR). Dr. Hinthier earned her PhD in Canadian History at McMaster University in Hamilton, Ontario. She has taught Canadian History, the History of Western Canada, and Women's Studies at McMaster

University and the Universities of Winnipeg and Manitoba. Prior to joining the CMHR, she held the position of Curator, Western Canadian History for five years at the Canadian Museum of Civilization (CMC) in Gatineau, Quebec. Dr. Hinthier's research interests include oral history, gender and women's history, children's history, immigration and community formation in Canada, labour history, Prairie Black history, and radical and social justice activism in Canada. She is currently completing a book titled *'Sincerest Revolutionary Greetings: Progressive Ukrainians in Twentieth Century Canada* and is the co-editor of and a contributor to a collection of articles on the history of Ukrainians in Canada entitled *Re-imagining Ukrainian-Canadians: History, Politics, and Identity* (University of Toronto Press, 2011). Dr. Hinthier has served as VP of the CCLH and Public History Rep for the CCWH, and was a member of the 2011 CHA Program Committee.

Rhonda L. Hinthier occupe le poste de directrice de la recherche et de la conservation au Musée canadien pour les droits de la personne (MCDP). Dr Hinthier a obtenu son doctorat en histoire canadienne à l'Université McMaster à Hamilton en Ontario. Elle a enseigné l'histoire du Canada, de l'Ouest canadien et les études féminines à l'Université McMaster ainsi qu'à l'Université de Winnipeg et du Manitoba. Avant de se joindre au MCDP, elle a occupé le poste de conservatrice en histoire de l'Ouest canadien pendant cinq ans au Musée canadien des civilisations (MCC) à

Gatineau au Québec. Ses intérêts de recherche incluent l'histoire orale, l'histoire du sexe et celle des femmes, l'histoire des enfants, de l'immigration et de la formation des communautés au Canada, l'histoire du travail, l'histoire des Noirs dans les prairies canadiennes ainsi que la justice sociale et l'activisme radical au Canada. Elle termine actuellement un livre intitulé « *Sincerest Revolutionary Greetings: Progressive Ukrainians in Twentieth Century Canada* » et elle est la corédactrice en chef (en plus d'y contribuer) d'une collection d'articles sur l'histoire des Ukrainiens au Canada, intitulée *Re-imagining Ukrainian-Canadians: History, Politics, and Identity* (University of Toronto Press, 2011). Dr Hinthér a été vice-présidente du CCHT et représentante au Public History pour le compte du CCHF et a également été membre du comité de programmation de la SHC.

Sean Kheraj



Sean Kheraj is an assistant professor of Canadian and environmental history in the Department of History at York University. His research focuses on the history of parks and conservation in Canada, the role of domestic animals in urban development, and the ecological consequences of European

colonial expansion in northern North America. His research has been published in *Canadian Historical Review*, *BC Studies*, and *Environment and History*. He is the author of the forthcoming book, *Inventing Stanley Park: An Environmental History* (UBC

Press, 2013). He is also the host and producer of *Nature's Past*, the Canadian environmental history podcast. Sean has previously served on the digital communications committee for the American Society for Environmental History, the Award to Scholarly Publications Program Adjudication Committee for the Canadian Federation of the Humanities and Social Sciences, and the new scholars committee for the Network in Canadian History and Environment. For more information, visit <http://seankheraj.com>.

Sean Kheraj est professeur adjoint, histoire du Canada et de l'environnement au département d'histoire de l'Université York. Ses recherches portent sur l'histoire des parcs et de la conservation au Canada, le rôle des animaux domestiques dans le développement urbain et les conséquences écologiques de l'expansion coloniale européenne dans le nord de l'Amérique du Nord. Ses travaux ont été publiés dans *Canadian Historical Review*, *BC Studies* et *Environment and History*. Il est l'auteur du livre à paraître *Inventing Stanley Park: An Environmental History* (UBC Press, 2013). Il est également l'animateur et réalisateur de *Nature's Past*, une baladodiffusion sur l'histoire canadienne de l'environnement. Sean a déjà siégé au comité des communications numériques de l'American Society for Environmental History, au Comité d'adjudication du programme des publications savantes de la Fédération canadienne des sciences humaines, et au New Scholars Committee for the Network in Canadian History and Environment. Pour plus de renseignements, visitez le site <http://seankheraj.com>.

Lyle Dick giving his presidential address in Victoria /
Lyle Dick, lors de son discours présidentiel à Victoria.



Dominique Marshall, Natalie Zemon Davis
and/et Lyle Dick in/à Victoria.

